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Treći put je Žablju organizovana manifestacija “Nova vina Potisja”, koja se kreće uzlaznom
linijom, i što se tiče broja izlagača, tako i kvalitetnih zamišljenih programa. Ovaj netipičan vinski
region, 22. novembra 2013.godine, u Lovačkom domu “Jelen” u Žablju, ugostio je brojne vinare
iz Žablja, Temerina i okoline, ali i dve vinarije iz Sremskih Karlovaca, Vinum i
Benišek-Veselinović. Ceo ovaj događaj inicirala je Turistička organizacija opštine Žabalj, u
saradnji sa Vinarijom Botić, Lovačkim udruženjem ”Srndać”, Udruženjima građana ”Volim
Žabalj” i “Žabaljski dani”. Ništa to ne bi bilo čudno da opština Žabalj ima samo jednu
registrovanu vinariju, Vinarija Botić (Biserno).

      

   Manifestacija je koncipirana u dva dela. Stučno predavanje namenjeno učesnicima vinarima
na temu “ Prerada grožđa vinskih sorti i nega mladih vina“ održao je prof. dr Vladimir Puškaš sa
Poljoprivrednog fakulteta u Novom Sadu, a o „Zaštiti vinove loze u Potisju“ govorio je
predstavnik BASF-a Aleksandar Jotov.
   U drugom delu poseticioci su mogli da probaju najbolja vina Potisja, uz poeziju i odličnu
tamburašku muziku.
   Direktorica Turističke organizacije Žabalj, Marija Čupić, zadovoljna je ovogodišnjim izdanjem
festivala vina, jer je bilo više izlagača nego prošlih godina. Ove godine po prvi put vina je
ocenjivala stručna komisija u sastavu dr. Vladimir Puškaš, enolog Tanja Đuričić i enolog Mira
Popov, namesto dosadnašnjeg glasa publike, i nekoliko prvih nagrada ostalo je u opštini Žabalj.
Čuli su se i komentari da datum nije srećno odabran zbog dana slavlja (Sv. Arhanđel Mihajlo),
što je dovelo do slabije posete, ali Marija Čupić kaže da je cilj da bude više izlagača i
posećenost predavanja koje je prethodilo izložbi vina, upotpunosti bio ispunjen.
   -Žabalj se s ovom manifestacijom uvrstio u vinsku turističku priču, a s obzirom da za sada
imamo samo jednu registrovanu vinariju, Vinariju„Botić“ iz Čuruga i mnogo neregistrovanih
proizvođača, koji su ovog puta poneli medalje za kvalitet svojih vina, što je pokazatelj da imaju
dobra vina, mi insistiramo na tome da se oni registruju, da postanu pravi proizvođači vina koji će
moći to svoje vino da plasiraju na tržište, ali i da ova manifestacija jednog dana preraste u
mnogo veću manifestaciju koja će se zvati „Novo iz Potisja“, gde će pored vina biti i rakija i
drugih poljoprivrednih proizvoda - kaže Marija Čupić i nastavlja: Opština Žabalj je jedna od
retkih opština u Vojvodini koja ima Fond za razvoj poljoprivrede sa kojima TO intenzivno
sarađuje, i koji je pomogao u organizaciji ove manifestacije. Fond za razvoj opštine Žabalj
poslednjih godinu dana subvencionisao je kamate za kredite malih proizvođača. U opštini Žabalj
se 80% stanovništva bavi poljoprivredom, pa je i razumljivo što je najjači Fond za razvoj
poljoprivrede, a što lokalna samouprava ima sluha za proizvođače poljoprivrednih proizvoda,
gde spadaju i proizvođači vina.
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   Ove godine TO Žabalj, uz kulturne, turističke, gastro i druge manifestacije organizovane u
samoj opštini, učestvovala je u nizu manifestacija, festivala, sajmova na kojima je
reprezentovala svoju opštinu na najbolji mogući način.
   -TO Žabalj je predstavila opštinu na svom sajmovima u zemlju i okruženju. Trudili smo se da
na te sajmove ne idemo sami, da uvek povedemo neki restoran, proizvođača vina, sira.
Činjenica je da turizam spor proces koji se ne dešava preko noći. Da bi uopšte nešto pokrenulo
treba da prođe mnogo vremena. Ali činjenica je i da nam se svake godine javljaju novi
proizvođači koji vide neku mogućnost, perspektivu da kroz te manifestacije promovišu i plasiraju
svoj proizvod. Tako je bilo i za ovu manifestaciju. Zvali su nas i do pre pola sata pre same
manifestacije, da ih stavimo na spisak učesnika. I nije važno da li će na ovoj manifestaciji nešto
prodati, ali je važno da čujemo za njega i da ga povedemo možda na neki drugi događaj.
   Ja dugo radim u turizmu, i znam da se u turizmu stvari se ne dešavaju preko noći, ali da bi se
uopšte desile, mora se raditi. Zadovoljna sam kako smo se predstavili. Imamo već plan za
sledeću godinu i moram da istaknem da imamo podrušku kompletne lokalne samouprave, od
predsednika opštine, zamenika i svih drugih čelnika od čijeg mišljenja zavisi naš razvoj u ovom
pravcu - rekla je Marija Čupić.
   TO Srbije je 2014. godinu proglasila za godinu mladih, a TO opštine Žabalj će
   akcenat staviti na poljoprivrednu proizvodnju i aktivnosti u Golf klubu „Centar“. Prošle godine
održan je prvi „Žabalj open“, naredne godine predstoji organizacija drugog turinira. Interesantno
je i uređenje čuruške plaže i mogućnost izgradnje kampa. Jer, Čurug je na 40-tak km od Novog
Sada i pruža izuzetne uslove za odmor u letnjem periodu godine.
   Da nije aktivnosti TO Žablja, koji je osim „Novih vina Potisja“, organizovao niz dešavanja u
kojima je uključena cela opština Žabalj, ovo bi i dalje bila jedna zaboravljena, neatraktivna
sredina. Ovako, stručni ljudi, pokazali su svu atraktivnost i velike mogućnosti ovog lepog
vojvođanskog kutka.

  

   Više fotografija možete da pogledate o v d e.
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